
Helyi Hírek4. oldal 2010. április 6. Helyi Hírek 5. oldal2010. április 6.

A Centenáriumi lakótele-
pet sosem lehetett a budapesti 
megalakótelepekhez mérni. A 
négyemeletes házakban mindig 
is jobb körülmények között éltek 
az emberek, mint mondjuk, Újpa-
lotán, a Füredin vagy Békásme-
gyeren. Kár lenne viszont tagadni, 
hogy ezek a „jobb” körülmények 
az elmúlt négy évtizedben jelen-
tős mértékben romlottak. A zöld 
területek gondozatlanabbá, a 
sétányok töredezettebbé, a ját-
szóterek pedig elhanyagoltabbá 
váltak. Ez pedig az itt élők hozzá-
állását is befolyásolta. Mert, ahol 
a lakók arra vállalkoztak, hogy 
maguk vigyázzák és gondozzák 
a növényeket, ott előbb-utóbb 
felbukkantak a vandálok, akik le-
tépték, kiásták, eltaposták a virá-
gokat. 

A Centin tehát rendet kellett te-
remteni, de ezt a rendrakást egy 
alapos felújításnak kellett meg-
előznie. Igen ám, csak éppen a 
lakótelep közterületeinek a tulaj-
donjoga is rendezetlen volt. Mert, 
amíg a Margit utca – Sasvár utca 
közé eső részt az önkormányzat 
birtokolta, addig a Sasvár utca és 
a Budapesti út közé eső terület a 
főváros tulajdonában volt. A ke-
rületi önkormányzat mindenkép-
pen be akarta vonni a Fejlődő 
Kertváros Programjába a lakóte-
lepet, de ezt csak a saját tulajdo-
nában levő területen tudta meg-
tenni. Az úgynevezett I-es ütemű 
beruházás tavaly kezdődött. A 
kivitelező a kerületi telephely-
lyel rendelkező Everling Kft. volt, 
amely cég vállalta, hogy 180 mil-
lió Ft-ért felújítja a Centenáriumi 
és a Molnár Viktor sétányt, nagy 
mennyiségben fákat és cserjéket 
ültet, játszóteret újít fel, és a lakó-
telep középpontjában egy olyan 
közösségi teret alakít ki, ahol az 
emberek megpihenhetnek, ahol 
találkozhatnak, és ahol jól érez-
hetik magukat. Ez utóbbi érzetet 
pedig egy szökőkúttal ellátott vi-
zes medencével, illetve az ahhoz 
kapcsolódó mesterséges patak-
kal kívánták elérni. 

Az tény, hogy a gyerekek szá-
mára hatalmas élményt jelent a 
vízben való pancsolás. Kovács 
Péter polgármester március 30-
án, a Centi I-es ütemben felújított 
közterületeinek átadásakor el-
mondta, hogy a vizes beruházás 
az ő ötlete volt, még a felesége 
szülővárosában, a felvidéki Pár-
kányon látott valami hasonlót. A 

Kivilágított szökőkút a lakótelepen

tervét a képviselő-testület is tá-
mogatta, így került a kis meden-
ce a lakótelepre. Március 30-án 
sokan voltak a Centenáriumi sé-
tányon. Az idősebbek a közös-
ségi tér egyik oldalán elhelyezett 
padokat foglalták el, míg a gye-
rekek az önkormányzattól kapott 
lufikért álltak sorba. A hangulat
idilli volt (még a nap is kisütött), 
egy idős hölgy meg is jegyezte: 
„Ismét jó a lakótelepen élni”. Ez 
a kijelentés pedig felettébb el-
gondolkodtató volt. Kovács Péter 
polgármester rövid beszédében 
sem elsősorban a felújítást di-
csőítette, hanem arra kérte a la-
kótelepen élőket, hogy mindenki 
a maga módján próbáljon meg 
vigyázni ezekre az értékekre. 

A tavalyi év végén eldőlt, hogy 
a főváros – elfogadva a kerület 
ajánlatát – lemond a Centenári-
umi lakótelep még tulajdonában 
levő közterületeiről. Így az utolsó 
akadály is elhárult, és a kerület 
legnagyobb lakótelepén tovább 
folytatódhat a felújítás. A II-es 
ütem nemsokára el is kezdődik, 

így a Sasvár utca és a Budapes-
ti út között élőknek sem kell iz-
gulniuk: hamarosan ők is olyan 
szép körülmények között élhet-
nek majd, mint amilyen szép és 
rendezett környezet jellemzi már 
a Margit utca és a Sasvár utca 
közti területrészt. (M)

toztatni kell. Vas Zoltán, a Jobbik 
jelöltje a kisvállalkozói szektornak 
nyújtandó olcsó hiteleket szor-
galmazta, amelyet magyar tulaj-
donú bankoktól kaphatnának. 
Szabó Barbara, az LMP jelöltje az 
öko-adó bevezetése mellett szállt 
síkra, ami elősegítené a termelés 
környezetbarátabb folytatását.

A honvédelem kérdésénél a 
Jobbik jelöltje a csendőrség visz-
szaállítását szorgalmazta, és azt, 
hogy be kéne népesíteni a vidéki 
laktanyákat, mert az ott helyben 
munkalehetőségeket is teremt, 
Kovács Péter pedig feltette a kér-
dést, hogy ha a rendőrség állo-
mányában minden ötödik ember 
főtiszt, akkor vajon ki van az ut-
cán? A rendfenntartásban telje-
sen mindegy, hogy a szervezetet 
hogyan nevezik, az embereket 
az érdekli, hogy biztonságban 
legyenek az utcán. Szólt arról 
is, hogy az embereknek köve-
tendő példára van szükségük, 
s ez semmiképpen nem lehet 
olyan, aki hazaviszi a közpénzt 
(mint amire mostanában elég 
sok példát lehet hallani a bünte-
tőjog területéről). Az LMP jelölt-
je kifejtette, hogy semmiképpen 
nem szeretnék a sorkötelezett-
ség visszaállítását, az MDF jelölt 
szerint pedig vissza kell állítani a 
Belügyminisztériumot.

A központi kérdések sorában 
a képviselőjelölteknek még vá-
laszolniuk kellett arra, hogy a 
magyaron kívül még milyen ál-
lampolgárok (aminek során az 
erdélyi születésű MDF-jelöltről 
derült ki, hogy megtartotta ere-
deti román állampolgárságát is), 
majd helyi érdekeltségű ügyek 
is napirendre kerültek. Szabó 
Barbaráról megtudhattuk, hogy 
a környezetvédelem elkötele-
zett híve, s ebben a kérdésben 
a XVI. kerület igazi jó terep lehet-
ne, ahol a lakások, családi há-
zak környezetbarát átalakítása 
sok terhet venne le a lakosokról 
– ennek érdekében az államnak 
is több forrást kellene biztosíta-
ni. Szó esett a HÉV és a metró 
tervezett összekötéséről, ami-
vel kapcsolatban Kovács Péter 
elmondta, hogy az önkormány-
zat saját pénzből fizette az erről
szóló terveket. Elmesélte, hogy 
a Szilas-patak medrét az erede-
tinek megfelelően kanyargósra 
szerették volna átalakítani, de ezt 

egyszerűen nem teszik lehetővé 
a vonatkozó előírások. Említést 
tett arról is, hogy az Ikarus gyár 
területén eredetileg lakóparkot 
akartak építeni, s miután ennek 
a tervnek az önkormányzat ne-
vében keményen ellenállt, utána 
tettek le róla, s lett az Ikarus ipari 
park. Vidorné kifejezte reményét, 
hogy ha sor kerül az elszámol-
tatásra, akkor az Ikarus ügyével 
kapcsolatban ugye Széles Gá-
bort is meg fogják kérdezni...?

Kovács Péterhez intézett 
kérdés kapcsán kiderült, hogy a 
bankok nem mindenkivel olyan 
kemények, mint a lakossággal. Az 
önkormányzat ugyanis 5 milliárd 
forint értékben bocsátott ki köt-
vényt, amelynek a forrását a svájci 
frank adta. Az önkormányzat ezt 
átváltotta forintra, s mivel jó nagy 
összegről volt szó, a bankok ver-
sengtek azért, hogy kinél helyezik 
el. Az eredeti frankhitel kamata 
ezzel egyidőben jelentősen csök-
kent, a forint kamata megnőtt, s 
az önkormányzat ezzel a pénz-
ügyi művelettel egymilliárd forin-
tot keresett. Kérdésre válaszolva 
Kovács Péter azt is elmondta, 
hogy ősszel ismét indul polgár-
mesterként (tehát ha megválaszt-
ják parlamenti képviselőnek, sem 
hagyja cserben a kerületet). 

A szocialisták és a Fidesz kö-
zötti világnézeti összehasonlítás-
ban elhangzott még egy szemlé-
letes példa: a szocialisták azzal 
a feladattal küzdenek, hogy egy 
meglévő tortát hogyan tudnának 
jól elosztani, úgy hogy minden-
kinek jusson belőle elegendő. A 
Fidesz receptje ezzel szemben 
az, hogy ha nem jut mindenkinek 
megfelelően, akkor sütni kell egy 
nagyobb tortát.  Ferenci Zoltán

Képviselőjelöltek egy asztalnál
(Folytatás az előző oldalról)

A sötétedés után kivilágított 
szökőkút este tízkor abbahagy-
ja a csobogást

Nedves, salétromos épületek

Tel/Fax: 06-1/388-7480

utólagos szigetelése

IZOMETÁL EC.

rozsdamentes, Cr-Ni lemezzel
falbontás, fúrás nélkül

izometál szabadalom szerint.
Korrózióra 50 év garancia

www.izometal.hu

KONTÉNER-S
06-30-948-1703

KONTÉNERES SITT-,
SÓDER-, HOMOK-, KISGÉP-

SZÁLLÍTÁS Aktuális receptünk
Tojásos bárány

Hozzávalók: 1 kg bárány-
comb, vagy (és) oldalas, 3 
tojás, 2 csokor petrezselyem, 
1 dl fehérbor (száraz), 1 evő-
kanál liszt, 1 dl olaj vagy zsír, 
só, bors.
A húst ecetes vízzel leforráz-
zuk (1 l víz + 1 dl ecet), majd 
hideg vízben megmossuk. 
Apróbb darabokra vágjuk, a 
zsíron megforgatjuk, fűsze-
rezzük és puhára pároljuk. Mi-
kor puha, ráöntjük a bort, az 
apróra vágott petrezselymet 
is hozzáadjuk, majd zsírjára 
pároljuk. A húst félrehúzva a 
levébe keverjük a lisztet, kicsit 
pirítjuk, ha kell, kis vizet te-
szünk hozzá, majd ráöntjük a 
felvert tojásokat. Mikor a tojás 
összeáll, kész. Puliszkát vagy 
krumplipürét adunk mellé.

Jó étvágyat kívánunk!

Mi mennyi a piacon?
(március utolsó hetében)

 Bosnyák tér Sashalom
Burgonya 98-180 Ft 98-140 Ft
Hagyma 120-250 Ft 200-248 Ft
Sárgarépa 170-220 Ft 240-298 Ft
Fehérrépa 360-680 Ft 890-998 Ft
Fejes káposzta 99-120 Ft 148-198 Ft
Kelkáposzta 198-350 Ft 300-398 Ft
Savanyú káposzta 400 Ft 250-300 Ft
Zeller 198-498 Ft 500 Ft
Karfiol 298-500 Ft 500 Ft
Karalábé 198-250 Ft 200-250 Ft
Paradicsom 298-898 Ft 698-980 Ft
Paprika 680-720 Ft 800 Ft
Gomba 298-398 Ft 398-500 Ft
Padlizsán 800 Ft 998 Ft
Cékla 200 Ft 198 Ft
Zöldhagyma 98-150 Ft 160-200 Ft
Piros retek 80-180 Ft 135-200 Ft
Dióbél 1600 Ft 1700 Ft
Mák 660-880 Ft 800 Ft
Eper 680-1160 Ft 780-1200 Ft
Alma 98-298 Ft 80-400 Ft
Körte 148-500 Ft 498-600 Ft
Szőlő 750-1200 Ft 800-1500 Ft
Narancs 228-248 Ft 300 Ft
Mandarin 598-648 Ft 500 Ft
Citrom 298-598 Ft 500 Ft
Grapefruit 240-398 Ft 500 Ft
Banán 268-360 Ft 360 Ft
Kivi 198-460 Ft 300 Ft
Tyúk 498-560 Ft 650 Ft
Tojás 26-30 Ft 30-35 Ft
Csirkemell 960 Ft 998-1150 Ft
Csirkecomb 628-728 Ft 790-1050 Ft
Pulykamell 1298 Ft 1480-1680 Ft
Sertés darálthús 798-1200 Ft 950 Ft
Karaj 998-1300 Ft 1200 Ft
Oldalas 998-1200 Ft 998 Ft
Dagadó 1000-1150 Ft 1040 Ft
Comb 1000-1300 Ft 1090 Ft
Bőrös malac 750-940 Ft 880-980 Ft
Rostélyos 1380-1440 Ft 1280 Ft
Felsál 1790-1800 Ft 1890-1950 Ft
Hurka 880-1600 Ft 900-1030 Ft
Parasztsonka 1400-1800 Ft 1390-1580 Ft
Kötözött sonka 1000-1500 Ft 1180-1700 Ft
Báránycomb 3200-4400 Ft
fél bárány 5-6 kg-os   2900 Ft/kg
Bárány eleje 2380-2900 Ft
Házi tej 200 Ft 180 Ft

Mostanában jó sashalminak 
lenni. Az ember ugyanis másról 
sem hall, mint hogy Sashalmon 
minden megújul. A Sashalmi sé-
tányról már eddig is sokan ódá-
kat zengtek, egy pár hónap múl-
va pedig majd a piactól, a sétány 
még el nem készült részeitől, il-
letve az önkormányzat előtti név-
telen parktól fogunk ájuldozni.

A sashalmi rekonstrukciót a 
mostani önkormányzat is nagy 
becsben tartja. No, nem azért, 
mert az uszodaépítések vagy az 
Erzsébet-liget felújítása kevésbé 
lettek volna fontosak. Csak ép-
pen ez, a sashalmi városközpon-
tot felújító beruházás teljes egé-
szében ennek az önkormányzati 
testületnek a diadala. Ez még ak-
kor is igaz, ha a munkálatok egy 
része valószínűleg átcsúszik 
majd a következő ciklusra.

A jelenlegi testület 2007-ben 
döntött a sashalmi piac és a vá-
rosközpont felújításáról. Akkor-
tájt, amikor már félig kerületi, fé-
lig pedig fővárosi beruházásból 
az elhanyagolt sétány nagy ré-
szét felújították. Sashalom 2007-
ben felemás képet mutatott, az 
esztétikus sétány mindkét végén 
egy földes útban végződött, rá-
adásul a piac állapota is hagyott 
maga után némi kívánnivalót. Ar-
ról nem is beszélve, hogy még az 
egykori HÉV-vonal gazzal benőtt 
sínszálai is a környéket csúfítot-
ták. 2007-ben az önkormányzat 
pályázatot nyújtott be az unió-

Megkezdődött a Sashalmi piac felújítása
hoz. A kerület vezetői úgy tervez-
ték, a beruházás körülbelül 1,7 
milliárd Ft-ba fog kerülni, mely-
hez nagyjából 700 millió forintos 
uniós támogatást igényeltek. A 
kétfordulós pályázat első körén 
2008. júliusában jutott túl a kerü-
let. A végső döntés pedig 2009. 
decemberében született meg. 
Akkortájt már sejthető volt, hogy 
az unió is támogatni fogja a ke-
rületi törekvéseket, ezért az ön-
kormányzat már tavaly év végén 
kiírta a közbeszerzési eljárást. Az 
első gondolat az volt, hogy a piac, 
a sétány és a park rekonstrukció-
ját egy kivitelező kezébe adnák, 
ám, hamar kiderült, ilyen komp-
lex feladatra nehéz megfelelő (és 
megbízható) céget találni. 

Időközben 2010. január 20-án 
az utolsó aláírások is rákerültek 
arra a dokumentumra, amelyik 
igazolja, hogy a kerületi önkor-
mányzat a sashalmi városköz-
pont rekonstrukciójához közel 
700 millió forintos uniós támoga-
tásban részesül. Az erről szóló 
egyezményt a január 20-i testüle-
ti ülés előtt írta alá Kovács Péter 
polgármester és dr. Lukovich Ta-
más, az uniós támogatásokat ko-
ordináló Pro Régió Kht. elnöke. 

Az önkormányzat ekkor már a 
második közbeszerzési eljárásnál 
tartott. Az elsőhöz képest viszont 
változtattak a stratégián: ezúttal 
különválasztották a feladatokat, 
így a cégek a három rekonstruk-
cióra külön is jelentkezhettek. Ez 
az elgondolás jónak bizonyult, 
az ily módon kiírt feladatok job-
ban érdekelték a vállalkozókat. 
Olyannyira, hogy ez a második 
közbeszerzési eljárás már sike-
resnek is bizonyult. Kovács Péter 
polgármester március 19-én ün-
nepélyesen is aláírta a sashalmi 
városközpont rehabilitációjára 
kiírt közbeszerzési eljárás győz-
tes cégeivel a beruházásról szóló 
megállapodást. A munka orosz-
lánrésze, a piac rekonstrukciója, 
a sport- és rendezvénycsarnok 
építése az Épkar Zrt-nek jutott. Ők 

a tervek szerint a két nagy beru-
házás mellett utat és parkolót is 
építenek majd. A Veres Péter út 
HÉV melletti területét, a Sashal-
mi sétánynak a Margit utca és a 
Veres Péter út közötti szakaszát, 
illetve a Vörösmajor utcát brut-
tó 70 millió forintos összegben a 
kerületi telephellyel rendelkező 
ROK-LA Építőipari Szolgáltató Kft. 
fogja felújítani. A zöldövezet felújí-
tására pedig a szintén XVI. kerü-
leti Everling Kft. jelentkezett, mely 
cég egyik fő referenciamunkája a 
Centenáriumi lakótelep közterüle-
teinek I-es ütemű felújítása volt. 

A március 19-i sajtótájékoz-
tatón az is elhangzott, hogy a 
Sashalmi sétány teljes hosz-
szában 2010. májusára, a régi 
fedett piac 2010. szeptemberé-
re, a sportpályákkal színesített 
Havashalom park 2010. októbe-
rére, az ökopiac és a sport- és 
rendezvénycsarnok pedig 2011. 
májusára készül majd el. Még az 
is kiderült, hogy a három kivitele-
ző a tervezett árnál alacsonyabb 
áron vállalta a munkát, ezért a 

beruházás összköltsége, így az 
uniós támogatás is alacsonyabb 
lett. Annak érdekében, hogy a 
már elnyert támogatásból egy 
fillért se kelljen visszafizetni, az
önkormányzat azt tervezi, hogy 
egyéb munkálatokat is bevesz 
majd a tervbe.

A következő dátum március 25. 
volt, amikor is, a már munkaterü-
letté nyilvánított sashalmi piacon 
a tervezett városközpont ünnepé-
lyes alapkő letételére került sor. A 
fém hengerbe helyezett aktuális 
magyar aprópénzeket, a Magyar 
Nemzet aznapi számát, illetve a 
sashalmi beruházásról szóló la-
kossági tájékoztatót Kovács Pé-
ter polgármester és Szatmáry 
Kristóf a körzet önkormányzati 
képviselője közösen betonoz-
ták be az erre a célra kialakított 
betonszarkofágba. Amint az ün-
nepélyes aktus nézőközönsége 
szétoszlott, azonnal meg is kez-
dődtek a bontási munkálatok. 
a piaccal párhuzamosan pedig 
egyrészt a sétányon, másrészt 
pedig a parkban is gőzerővel 
megkezdődött a munka. 

Nos, ennyiből is kiderülhetett, 
hogy Sashalmon néhány éve di-
namikusan változtak a dolgok. A 
jelenlegi munkálatokat látva pe-
dig az is leszögezhető, hogy ez 
a dinamikus változás a közeljö-
vőben még inkább szembetűnő 
lesz majd. (M)

Szatmáry Kristóf képviselő, Kozma Viktor, a piac üzemeltetője és 
Kovács Péter polgármester az alapkövet rejtő gödör előtt. Lenti 
képünkön a megkezdett felújítás – a piac a túloldalon működik


